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Protokół Nr 18 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 30.08.2016r. 

 

Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu miejskiego w Więcborku. 

 

Posiedzenie trwało od godz. 15:00 – 16:30 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu udział wzięli: 

 

1. Burmistrz Więcborka     - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork    - Alina Kruk 

 

Spotkanie otworzył witając wszystkich zebranych Przewodniczący Komisji p. Henryk 

Szwochert. Radnym przypomniany został wcześniej przesłany porządek obrad, który 

obejmował:  

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 

2016. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Sprawy różne. 

 

Do powyższego w ramach punktu „sprawy różne” wniesiony został punkt dodatkowy 

dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 

kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku. 

Porządek po zamianie poddano pod głosowanie. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Następnie Przewodniczący Komisji oddał głos Skarbnik Gminy Więcbork, która 

przedstawiła projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Na postawie pisma Ministra Finansów z dnia 27 czerwca 2016 r. znak: 

ST5.4750.341.2016.4g zwiększa się plan finansowy o 12.000,00 zł w części oświatowej 

subwencji ogólnej. Kwota subwencji została przeznaczona na zakup pomocy 

dydaktycznych dla szkół realizujących zadania wymagające stosowania specjalnej 

organizacji nauki i metod pracy dla dzieci. 



2 
 

2. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.56.2016/26 z dnia 22 sierpnia 2016 

r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85213 (§2010) o kwotę 8.998,00 zł  

z przeznaczeniem na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne (wydatki §4130) za 

osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne i zasiłki dla opiekunów na podstawie 

ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych.   

3. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.56.2016/26 z dnia 22 sierpnia 2016 

r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 75011 (§2010) o kwotę 1.809,00 zł w związku  

z rozliczeniem dotacji na zadania z zakresu spraw obywatelskich na podstawie ilości spraw 

wykonanych w I półroczu 2016 r. Po stronie wydatków zwiększa się plan finansowy  

w §4010.   

4. Zwiększenia planu dochodów dokonano w następujących rozdziałach: 

 70005§0550 o kwotę 1.400,00 zł (wpływy z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 

 75618§0460 o kwotę 2.835,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

 75621§0020 o kwotę 20.000,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób 

prawnych), 

 75814§0920 o kwotę 9.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 85212§2360 o kwotę 1.100,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej, 

 90001§0830 o kwotę 1.000,00 zł (wpływ środków finansowych z tytułu świadczonej 

dla ZGK Sp. z o.o. usługi przesyłu ścieków i wody), 

 90019§0690 o kwotę 7.200,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym 

zwiększenie planu finansowego.  

5. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 75023§0690 o kwotę 10.000,00 zł dokonano  

w wyniku wykonania Postanowienia z dnia 12 kwietnia 2016 r. Sądu Rejonowego  

w Tucholi I Wydział Cywilny. (należna jest Gminie kwota wynikająca z wyrównania 

wartości lokali wyodrębnionych i udziałów z nimi związanych w nieruchomości na  

ul. Kościuszki w Więcborku – zniesienie współwłasności), 

6. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 75814§0960 o kwotę 6.900,00 zł dokonano  

w związku z otrzymaniem darowizn na organizację koncertu Andrzeja Dobbera w ramach 

tegorocznych „Dni Więcborka”. Gmina otrzymała od: 

- Nadleśnictwa Runowo Kraj. kwotę 1.000,00 zł, 

- Benona Słupikowskiego kwotę 100,00 zł, 

- Krzysztofa Matuszewskiego kwotę 200,00 zł, 

- ZPH B. K. Szcześniak kwotę 500,00 zł, 

- Restauracji ‘Pomorzanka”  W. Szyk, J. Śliwiński kwotę 200,00 zł, 

- Teresy Dropińskiej kwotę 100,00 zł, 

- PHSR „Agroma” kwotę 100,00 zł, 

- Benedykta Mieszczaka kwotę 3.000,00 zł, 
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- SBN Runowo Sp. z o.o. kwotę 1.000,00 zł, 

- Nadleśnictwa Bydgoszcz kwotę 500,00 zł, 

- PHU Adam Nowacki kwotę 100,00 zł, 

- A.D.H.W. Serwis Andrzej Młodzik kwotę 100,00 zł.  

Po stronie wydatków plan został zwiększony o kwotę wpłaconych darowizn w rozdz. 

75075§4300. 

7. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 80101§0970 o kwotę 15.000,00 zł dokonano  

w związku z otrzymaniem odszkodowania od ubezpieczyciela przez Szkolę Podstawową  

w Więcborku za szkody powstałe w kompleksie boisk „Orlik”. Kwota odszkodowania 

zwiększy po stronie wydatków plan finansowy szkoły w zakresie zakupu usług 

remontowych (80101§4270). 

8. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 92695§0830 dokonano z uwagi na wpływ 

dochodów z tytułu świadczonych usług wynajęcia sprzętu wodnego w okresie letnim. Po 

stronie wydatków kwota ta zwiększy plan finansowy na zakup usług związanych  

z utrzymaniem obiektów sportowo-turystycznych. 

9. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 60016§6257 o kwotę 244.650,00 zł wynika  

z faktu, iż rozliczenie zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 020217C, relacji: 

Czarmuń – Puszcza – Zabartowo” nastąpi zgodnie z umową w następnym roku. 

10. W rozdz. 01010§6010 w planie wydatków wprowadza się nowe zadanie polegające na 

zwiększeniu udziałów w spółce komunalnej ZGK Sp. z o.o. w Więcborku o kwotę 

212.000,00 zł celem wykonania zadania pn.: „Budowa sieci wodociągowej  

w miejscowości Pęperzyn  (3,70 km) oraz na Os. Piastowskim w Więcborku (1,20 km)”,   

11. W rozdz. 60014§6300 zmniejszony został o 77.000,00 zł plan wydatków dotyczący dotacji 

na pomoc finansową dla Starostwa Powiatowego w Sępólnie Kraj. na wykonanie zadania 

polegającego na przebudowie drogi powiatowej nr 1125C relacji Sypniewo – 

Borzyszkowo. Zmiany wynikają z rozstrzygnięcia przetargu na wyłonienie wykonawcy  

i uzyskanie niższej kwoty za jaką to zadanie zostanie zrealizowane. 

12. W rozdz. 60016 dokonano zwiększenia planu wydatków bieżących w:  

 § 4210 o kwotę 40.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów drogowych do 

poprawy przejezdności, na zakup oznakowania drogowego na ul. Strzeleckiej, 

Rybackiej i Ogrodowej                 w Więcborku, na bieżące utrzymanie taboru 

drogowego,  

 §4300 o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie usług transportu 

materiałów drogowych, wałowania dróg oraz wykonania dokumentacji organizacji 

ruchu w Więcborku przy         ul. Strzeleckiej, 

 §4270 o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie naprawy przepustów  

i remonty kanalizacji deszczowej w Runowie Kraj. i w Sypniewie,  

13. W rozdz.60016§6057 i §6059 dokonano zmniejszenia planu wydatków o łączną kwotę 

93.852,00 zł              w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 

020217C, relacji: Czarmuń – Puszcza – Zabartowo” z uwagi na rozstrzygnięcie przetargu 

na wyłonienie wykonawcy i uzyskanie niższej kwoty za jaką to zadanie zostanie 

zrealizowane, 

14. W rozdziale 70005§6050 zwiększony został plan wydatków w przedsięwzięciu pn.: 

„Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola na budynek mieszkalny 

wielorodzinny w Runowie Krajeńskim” o kwotę 150.000,00 zł. Zmiana planu zapewni 
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przeprowadzenie  postępowania przetargowego na część robót branży budowlanej, 

sanitarnej (nowe przyłącze wody) oraz zapewnienie nadzoru inwestorskiego. 

15. W rozdz. 75023§4300 zwiększa się plan wydatków o kwotę 14.800,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup usług doradztwa podatkowego w związku z koniecznością 

wprowadzenia przez Gminę oraz jej jednostki budżetowe konsolidacji rozliczeń w zakresie 

podatku VAT. 

16. W rozdz. 75095§6050 wprowadza się do planu wydatków nowe zadanie inwestycyjne pn.: 

„Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na 

świetlicę dziennego pobytu oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową parkingu”. 

Wartość zadania w br. na wynieść 90.000,00 zł                   i w ramach tych środków ma 

być opracowana dokumentacja techniczna.  

17. W rozdziale 75414 dokonano zmian w planie wydatków pomiędzy §4210, §4260 oraz 

§4300 o łączną kwotę 3.000,00 zł celem zakupu usługi montażu syreny elektronicznej 

umożliwiającej prawidłową realizację zadania alarmowania ludności na terenie miasta. 

18. W rozdz. 75702§8110 dokonano zmniejszenia planu wydatków na obsługę długu o kwotę 

170.000,00 zł. Utrzymujące się niskie stopy procentowe umożliwiły wypracowanie 

oszczędności w tym paragrafie. 

19. W rozdz. 80101§6050 zmniejszony został plan wydatków o kwotę 45.000,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Przebudowa i rozbudowa budynku świetlicy przy Zespole Szkół  

w Sypniewie”. Zmiany wynikają          z rozstrzygnięcia przetargu na wyłonienie 

wykonawcy i uzyskanie niższej kwoty za jaką to zadanie zostało zrealizowane. 

20. W rozdz. 80101§6060 zmniejszony został plan wydatków o kwotę 66.655,00 zł na 

zrealizowane przedsięwzięcie pn.: „Zakup używanego autobusu na potrzeby dowozu 

uczniów do szkół Gminy Więcbork - obwód Zespołu Szkół w Sypniewie”. Zmiany 

wynikają z rozstrzygnięcia przetargu na wyłonienie wykonawcy i uzyskanie niższej kwoty 

za jaką to zadanie zostało wykonane. 

21. W rozdz. 80110§6050 zwiększa się plan finansowy wydatków na realizację zadania pn.: 

„Przebudowa            i rozbudowa sali gimnastycznej w Gimnazjum w Więcborku” o kwotę 

40.000,00 zł. W br. zaplanowane jest wykonanie dokumentacji projektowej. Proponowana 

zmiana umożliwi realizację zadania. Ostateczny plan odpowiada cenie przedmiotowej 

dokumentacji.     

22. W rozdz. 85154 zwiększony został plan finansowy wydatków w §4010, §4110 i §4120  

o łączną kwotę 29.600,00 zł. Są to niewykorzystane w 2015 r. środki uzyskane z wydanych 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się na realizację 

gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych (działalność 

świetlicy środowiskowej „Uśmiech”). 

23. W rozdz. 85215§3110 zmniejszony został plan finansowy wydatków o kwotę 225.488,00 

zł. Liczba osób uprawnionych do otrzymywania dodatku mieszkaniowego jest w tym roku 

mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń jest niższa. 

24. W rozdz. 85415§3260 zmniejszony został plan finansowy wydatków o kwotę 80.000,00 zł. 

Liczba osób uprawnionych do otrzymywania pomocy materialnej jest w tym roku mniejsza 

zatem i wartość wypłaconych środków jest niższa. 

25. W rozdz. 90001§6050 wprowadza się zmianę w planie wydatków polegającą na rezygnacji 

z wykonania        w br. zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz  

z przyłączami na ul. 28 stycznia oraz części ul Wyzwolenia w Więcborku”. Realizacja 

zadania została przesunięta na 2017 rok.  

26. W rozdz. 90004 pomiędzy §4170 i §4300 dokonuje się zmiany w planie wydatków na 

kwotę 4.000,00 zł celem sfinansowania zakupu usług koszenia terenów zielonych  

w gminie.  



5 
 

27. W rozdz. 90015§6050 dokonuje się zmian planu finansowego wydatków w następujących 

zadaniach inwestycyjnych: 

 „Budowa oświetlenia ulicznego na Osiedlu Piastowski w Więcborku” zwiększa się plan  

o kwotę 100.000,00zł. W ramach tego zdania zostanie wybudowane kolejne ostatnie 18 pkt 

świetlnych  wraz z linią kablową ziemną (787m)  na Os. Piastowskim. Zakończy to 

całkowicie zadanie dotyczące budowy oświetlenia na tym osiedlu, 

 „Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Więcbork” zwiększa się plan o kwotę 

66.200,00 zł.          W ramach tych środków zakupione i zamontowane zostaną 2 lampy 

uliczne solarne w Borzyszkowie             i Zabartowie oraz sfinansowana zostanie budowa 

punktów świetlnych i punktów świetlnych na istniejących słupach energetycznych  

a terenie Gminy Więcbork  

 „Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w Więcborku” zmniejsza się plan 

o kwotę 25.000,00 zł, z uwagi na niższy niż zakładano koszt realizacji zadania.  

28. W rozdz. 92109§4210 zwiększa się plan wydatków o kwotę 7.500,00 zł celem 

sfinansowania remontu instalacji c.o. nadmuchowej w świetlicy wiejskiej w Zabartowie. 

Istniejące kanały powodują zbyt dużą stratę ciepła i niedogrzanie pomieszczeń 

świetlicowych. 

29. W rozdz. 92109§6050 wprowadza się do planu finansowego wydatków nowe zadanie 

inwestycyjne pn.: „Przebudowa budynku WDK w Sypniewie wraz z budową infrastruktury 

towarzyszącej (opracowanie dokumentacji technicznej). Wartość zadania wynosi 

70.000,00 zł. 

30. W rozdz. 92695§6050 wprowadza się do planu finansowego wydatków nowe zadanie 

inwestycyjne pn.: „Budowa mola przy promenadzie na Jeziorze Więcborskim wraz  

z infrastrukturą towarzyszącą (opracowanie dokumentacji technicznej). Wartość zadania 

wynosi 50.000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Kazimierz Wilczyński powiedział, że na Komisji Rolnictwa mowa była o budowie 

molo w Więcborku ale o rozbudowie, jaka miałaby dotyczyć Wiejskiego Domu Kultury  

w Sypniewie słyszy po raz pierwszy. Prosił o przybliżenie szczegółów przedsięwzięcia. Skoro 

bowiem sam projekt ma kosztować 70.000,00 zł zakres planowanych prac jest dosyć duży. 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że kwestia przebudowy, czy też gruntownego remontu 

WDK była już kiedyś wywoływana i to nie jednokrotnie. Sala, która kiedyś służyła jako sala 

gimnastyczna dziś już takową nie jest ale z racji nakazów Sanepid-u, który zakazał jej 

użytkowania musi przejść konkretną renowację. Przebudowie mają podlegać również 

sanitariaty. Na dzień dzisiejszy istnieje realna szansa na pozyskanie środków zewnętrznych na 

inwestycję w ramach Programu Odnowy Obszarów Wiejskich. Ponieważ w większości 

świetlice wiejskie są już wyremontowane i w miarę doposażone teraz chciałoby 

zagospodarować i odnowić obiekt w Sypniewie. Przy tej okazji przy świetlicy miałaby zostać 

wybudowana cała infrastruktura: boisko do badmintona lub siatkówki  z wyposażeniem, jakiś 

kort tenisowy, mała architektura – ławki, stół do tenisa stołowego, kosze, miejsce na ognisko 

lub grill. Niestety dokumentacja inwestycji kosztuje tyle ile kosztuje i nic w tej kwestii nie 

można zrobić.  

Radny Wilczyński przyznał, że wiedział o złym stanie budynku WDK ale nie wiedział, że 

zapadły już decyzje, co do jego remontu.  
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Burmistrz Więcborka stwierdził, że o konieczności remontu budynku wiedzieli wszyscy. 

Gmina w miarę na bieżąco analizuje rożne możliwości i jeżeli uzyskała informację, że będzie 

Program, z którego można będzie tą inwestycję przeprowadzić, musi być przygotowana na to 

pod względem kompletności dokumentacji. 

Radny Andrzej Wenda  w związku z zakupem autobusu szkolnego, pytał, co stanie się  

z autobusem już wyeksploatowanym tj. czy zostanie on ze złomowany, sprzedany w formie 

przetargowej. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że części, które są jeszcze w dobrym stanie zostaną 

odzyskane, reszta będzie złomowana. 

Radny Stanisław Posieczek na odcinku lasu pomiędzy Lubczą, a Zgniłką nie jest wykonana. 

Miało to zostać zrobione ale prawdopodobnie nie wystarczyło pieniędzy. 

Ten odcinek nie był nigdzie wpisywany, nie miał być zrobiony – Burmistrz Więcborka. 

Radny Posieczek powracając do tematu WDK w Sypniewie zauważył, że obiekt ten nigdy 

nie był remontowany. 

 

Radna Anna Łańska w tym samym temacie, co przedmówca mówiła, że trochę nie zgadza 

się żeby w Sypniewie była wybudowana kolejna infrastruktura z takim rozmachem. Rozumie, 

że jeżeli remont jest konieczny należy go wykonać ale bez dodatkowych boisk miejsc na 

ognisko itp. rzeczy, tak by to poszło jak najmniejszym kosztem. Może dołożyć przy tej okazji 

jakąś inna świetlicę, która wymaga tego remontu również. Dopiero co wybudowano nową 

salę gimnastyczną w Sypniewie, a to co planuje się zrobić przy WDK zostanie nie 

wykorzystane. Należy ograniczyć się do remontu, którego wymaga budynek bez 

dodatkowych zbytków, próbując włączyć w ramach Programu być może jeszcze jakiś 

budynek świetlicy wymagający takiego remontu. Taka potrzebę zgłaszała względem świetlicy 

w Pęperzynie radna Lida. Może właśnie ta świetlica mogłaby skorzystać również na 

przedmiotowym Programie. 

 

Radny Jan Antczak podzielał zdanie przedmówczyni mówiąc, że przez ostatnie lata 

Sypniewo zyskało bardzo dużo i dużo środków zostało zainwestowanych na jego terenie. 

Oczywiście podobnie jak radna uważa, że remont powinien zostać wykonany ale w zakresie 

podstawowym bez proponowanego przez Burmistrza rozmachu. W Sypniewie wykonano 

dwie drogi, zaplecze przy Zespole Szkół sala gimnastyczna, budynek świetlicy, odwodnienie. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że spróbuje przeanalizować ile może kosztować samo 

pobudowanie boiska do badmintona i kortu, o którym była mowa. Największy koszt to 

kwestie budowlane. Przy okazji tegoż remontu zamierza się rozwiązać sprawę centralnego 

ogrzewania, które na dzień dzisiejszy jest wspólne dla mieszkania znajdującego się  

w budynku WDK i samego WDK. Jeżeli chodzi o całą infrastrukturę i rozmiary remontu, czy 

przebudowy Burmistrz zapewnił że jest otwarty na sugestie, bo decyzja co do tego musi być 

wspólna.  

 

Radna Beata Lida podała, że im więcej miejscowości ujętych jest we wniosku tym wyższa 

punktacja. Owszem świetlica w Pęperzynie potrzebuje nakładów ale pozostaje jeszcze 

budynek Ośrodka Kultury w Więcborku, który również jest w opłakanym stanie. Należy robić 

wszystko, by  jak największą ilość środków zewnętrznych pozyskiwać i przy udziale własnym 

inwestować w infrastrukturę. 
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Burmistrz Więcborka wyraził zadowolenie z faktu, że tak duża część radnych pamięta  

o Więcborku, zapewniając jednocześnie, że i on ma jego potrzeby na względzie. Jeżeli chodzi 

o MGOK Więcbork, to wniosek na termomodernizację został już złożony, przeszedł już dwa 

etapy merytorycznej weryfikacji bez żadnych zastrzeżeń i poprawek. Jeszcze w tym roku 

zapadła decyzja, że zostało zlecone wykonanie dokumentacji  na remont i też należy o tym 

pamiętać. Jeżeli ona będzie gotowa, przyjdzie się Gminie mierzyć z realizacja projektu. 

 

Radny Władysław Rembelski wskazał, że w przypadku WDK w Sypniewie mowa jest  

o Projekcie twardym. Czy jeżeli założone zostanie tylko remont samej sali, to czy on będzie 

mógł zostać uwzględniony w Strategii przy rewitalizacji. Osobiście jest jak najbardziej za 

wyremontowaniem tego pomieszczenia i rozbudową tylko na potrzeby Domu Kultury z uwagi 

na to, że Gminy Więcbork nie stać na dodatkowe luksusy, skoro nie wszędzie jest 

doprowadzona sieć wodociągowa i kanalizacyjna. Sala gimnastyczna jest w Zespole Szkół  

i może ona służyć nie tylko uczniom ale również mieszkańcom tego sołectwa. 

 

Radna Lida podziękowała radnej Łańskiej za głos w sprawie świetlicy wiejskiej sołectwa 

Pęperzyn, która na dzień dzisiejszy nie spełnia oczekiwań mieszkańców. Pomieszczenia nie 

są tam zlokalizowane na jednym poziomie w związku z czym są pewne utrudnienia. Można 

byłoby pomyśleć o rozbudowie świetlicy o część socjalną i uwzględnieniu tegoż zadania przy 

Projekcie składanym na remont WDK w Sypniewie.  

 

Burmistrz Więcborka przyznał, że rozmawiał z radną o kwestii modernizacji świetlicy  

w Pęperzynie i radna wie jak jest tam sytuacja. Odpowiedź jest w tej chwili na nie, gdyż 

obowiązuje tam trwałość projektu i nie ma możliwości ingerencji.   

 

Radna Łańska mówiła, że swego czasu na terenie sołectw budowano boiska sportowe  

i w ramach rewitalizacji wydawano na nie np. 120.000,00 zł, dokładano do tego z gminnych 

środków 40.000,00 – 50.000,00 zł, kiedy tak na prawdę można było wybudować je tylko  

w ramach środków własnych nie korzystając ze środków na rewitalizację. Należy się 

zastanowić, czy mamy wydać 50.000,00 zł na projekt z rozmachem i dobudować do tego  

i wyremontować, czy wydać 100.000,00 zł – 150.000,00 zł może mniej środków własnych,  

bez korzystania z dofinansowania. 

 

Burmistrz Więcborka uznał, że budynek WDK należy wyremontować i to nie podlega 

dyskusji, a remontując go należy rozwiązać problem centralnego ogrzewania, o którym mówił 

powyżej. Na etapie remontu na pewno trzeba będzie zmierzyć się z przebudową sanitariatów, 

instalacji elektrycznej itd., bo bez tego nie da się dobrze tego remontu wykonać. Forma  

i zakres tego remontu pozostaje otwarta, gdyż w dniu komisji podejmowana jest jedynie 

decyzja, że jest zamiar wykonania tego zadania, natomiast nic nie stoi na przeszkodzie,  

by wyłoniony wykonawca projektu  uwzględnił prace, które wcześniej zostaną skonsultowane  

z radnymi. 

 

Radny Wilczyński, jako Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ zadeklarował 

zorganizowanie w ramach któregoś z kolejnych posiedzeń, wizji lokalnej w WDK  

w Sypniewie. Wówczas ocenione zostanie, co należy tam zrobić, a czego nie. 

 

Przewodniczący Komisji był zdania, że dziś należy zatwierdzić, że środki na dokumentację 

przyjmowane są w proponowanej wysokości. Natomiast jeżeli radni uznają, że zakres prac ma 

obejmować tylko pewien standard wykonania, to i dokumentacja będzie tańsza.  
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Skarbnik Gminy powiedziała, czy idąc tym samym tokiem myślenia należałoby 

przeanalizować zasadność budowy molo w Więcborku. 

 

Burmistrz Więcborka zastrzegł, że w przypadku budowy molo, to na dziś zadanie to zostało 

tak sformułowane, co ostatecznie z tego zostanie i w którą stronę Gmina pójdzie będzie 

wspólną decyzją Burmistrza i Rady. W ramach Lokalnej Grupy Rybackiej są pewne środki do 

pozyskania. Pierwotnie myślano o zajęciu się ścieżką rowerową wokół jeziora Więcborskiego 

/od tamy do ośrodków wczasowych/ ale po analizie okazało się, że problemem są kwestie 

własnościowe. Część z tego terenu jest prywatną własnością i z tego co udało się ustalić 

właściciel będzie zainteresowany sprzedażą. Po zrobieniu rozeznania cenowego odnośnie 

wykonania dokumentacji na ścieżkę, to szacunkowy koszt ten oscylował w granicach 

70.000,00 zł. Uznał, ze jest to nieracjonalne, ponieważ za te środki można byłoby samemu 

wykonać jakąś dokumentację i samemu wykonać utwardzenie. Dziś mowa jest o molo ale co 

to będzie i jak będzie wyglądało skonkretyzuje się po konsultacjach z Radą. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński jako wniosek do projektu budżetu na 2017 rok podał 

dofinansowanie do organizacji balu sportowca. Radny mówił również o konieczności 

oświetlenia rogu ulicy W. Witosa i Nowodworskiej. Krzyżują się tu drogi gminna  

i powiatowa, zatem można byłoby się dogadać z Powiatem. Może też i w tym przypadku 

sprawdziłoby się oświetlenie solarne. Potrzebne byłyby na pewno dwie lampy. 

 

Radny Rembelski odnosząc się jeszcze krótko do modernizacji WDK, stwierdził, że miejsce 

na grill lub ognisko, ławki, stoły czyli takie na biesiadowanie, jak najbardziej byłoby 

wskazane ująć w dokumentacji, gdyż jest to dom kultury. Takie miejsce należałoby tam 

wyodrębnić. 

 

Z posiedzenia ubył radny Kazimierz Wilczyński /obecnych 11 radnych/ 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia komisji jednomyślnie pozytywna 

 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

 

Zmiany WPF w 2016 r. dokonano z uwagi na wprowadzone zmiany w planie dochodów  

i wydatków budżetu Gminy. Natomiast w 2017 r. do załącznika przedsięwzięć dodano 

następujące zadania:  

1. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na ul. 28 stycznia i części  

ul. Wyzwolenia w Więcborku, 

2. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we wsi Runowo Krajeńskie wraz  

z modernizacją stacji uzdatniania wody, 

3. Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

Założono, iż powyższe zadania realizowane mają być z udziałem środków unijnych, stąd po 

stronie dochodów majątkowych ujęto wysokość pomocy. Dodatkowo, w 2017 r. nastąpić ma 
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rozliczenie zadania realizowanego w br. z udziałem środków unijnych pn.: „Przebudowa 

drogi gminnej nr 020217C, relacji: Czarmuń – Puszcza – Zabartowo”. W załączniku 

przedsięwzięć usunięto ponadto limity kwotowe na zadanie pn.: „Budowa oświetlenia na Os. 

Piastowskim w Więcborku” na lata 2017-2018 z uwagi na fakt, iż zostanie ono zrealizowane 

w tym roku. 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

W sprawach różnych zgodnie z przyjęta zamianą w porządku obrad Skarbnik Gminy 

omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Więcborku. 

 

Ten projekt uchwały był wypadkową zaproponowanych Radnym zmian w budżecie gminy 

Więcbork, gdzie w rozdziale 01010 jest propozycja zwiększenia planu o 212.000,00 zł. Za tą 

kwotę Gmina chciałaby objąć w ZGK 212 udziałów po 1.000,00 zł każdy z przeznaczeniem 

tych środków na budowę wodociągu w Pęperzynie oraz na Osiedlu Piastowskim  

w Więcborku.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję zapytał, czy w przypadku Pęperzyna chodzi  

o sprawę poruszoną na łamach lokalnej prasy. 

 

Burmistrz Więcborka potwierdził, że chodzi o ten wodociąg. Poza tym objętych nim będzie 

jeszcze kilku rolników i Osiedle Piastowskie. Sytuacja Pęperzyna to nie odosobniony 

przypadek, gdyż podobne przypadki, gdzie dowożona jest woda beczkowozem występują na 

terenie gminy Sośno. Cieszy się jednak, że w sprawie udało się dojść do porozumienia  

z Prezesem Spółdzielni „Nad Orlą”. Pierwotnie chciano pójść w kierunku budowy studni 

wierconej /projekt dofinansowań do tego typu inwestycji zostanie przedstawiony radnym 

prawdopodobnie w miesiącu wrześniu/ ale firma, która wykonała próbne odwierty doszła do 

wniosku, że będzie musiała zejść co najmniej na głębokość 40m, a w tym momencie sama 

dokumentacja i operaty wodno-prawne i budowa samej studni byłaby znacznie 

kosztowniejsza. Spółdzielnia, takiej inwestycji by się nie podjęła. Ustalono zatem, że gmina 

przeznaczy środki na budowę wodociągu natomiast deklarowane przez Spółdzielnię 6.000,00 

zł zostanie przeznaczone na przygotowanie dokumentacji. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 


